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Utrecht, 14 maart 2022 

Onderwerp: effecten wet Meer Ruimte voor Nieuwe Scholen  

 

Geachte leden van de vaste commissie Onderwijs,  

Per 1 november 2020 is de wet ‘Meer ruimte voor nieuwe scholen’ van kracht. Voor het 

voortgezet onderwijs zijn 16 aanvragen voor nieuwe scholen gedaan, die momenteel worden 

beoordeeld. Graag breng ik in dat verband het volgende onder uw aandacht.  

De insteek van deze wet is positief, namelijk het zorgen voor meer dynamiek in het 

onderwijslandschap door bij een herkenbare wens van ouders en leerlingen ruimte te bieden voor 

(ver)nieuwe(nde) initiatieven. Hiermee houden we de onderwijssector eigentijds. Deze ruimte 

voor nieuwe scholen mag echter niet ten koste gaan van de samenwerking die in onze ogen nodig 

is voor de gezamenlijke maatschappelijke opdracht om een kwalitatief en dekkend 

onderwijsaanbod, zeker in krimpregio’s, in stand te houden. Onze leden hebben deze 

gezamenlijke verantwoordelijkheid in de Code Goed Onderwijsbestuur vastgelegd en 

afgesproken dat het stimuleren van samenwerking tussen scholen en schoolbesturen een 

belangrijke prioriteit in het verenigingsbeleid dient te zijn. Wij voeren daarover ook vele 

gesprekken met onze leden en spreken ze erop aan als er niet gehandeld wordt in lijn met de 

code. 

 

Wij hebben eerder aangegeven kritisch te zijn op de wet ‘Meer Ruimte voor Nieuwe Scholen’, 

met name omdat het de gewenste samenwerking tussen scholen, in het kader van hun 

maatschappelijke opdracht, niet stimuleert. Recente ervaringen met nieuwe initiatieven hebben 

onze zorgen over deze wet bevestigd. We zien dat enkele schoolbesturen hun bestaande aanbod 

uitbreiden door de nieuwe stichtingsprocedure voor nevenvestigingen te gebruiken. Zij omzeilen 

daarmee het Regionaal Plan Onderwijsvoorzieningen (RPO), en daarmee het gesprek met 

collega-bestuurders. Een RPO heeft als doel het onderwijsaanbod binnen een regio af te 

stemmen op de vraag van de leerlingen, ouders en andere belanghebbenden. Dit is volgens ons 

dan ook de plek waar schoolbesturen met elkaar een beleidsrijk gesprek moeten voeren over het 

onderwijsaanbod en eventuele uitbreiding daarvan.  

https://www.vo-raad.nl/themas/voorzieningenplanning-ruimte-voor-nieuwe-scholen/onderwerpen/wat-speelt-er-voorzieningenplanning-meer-ruimte-nieuwe-scholen/hoofdstukken/standpunt-lobby-voorzieningenplanning-meer-ruimte-nieuwe-scholen


 

 

 

Wij zijn ons ervan bewust dat de wijze waarop het RPO nu kan functioneren niet optimaal is. We 

streven naar een versterkt en niet langer vrijblijvend RPO onder onafhankelijk voorzitterschap, 

waarin bestaande schoolbesturen en nieuwe belanghebbenden met elkaar afspraken maken over 

een dekkend en doelmatig onderwijsaanbod dat recht doet aan de wensen in de betreffende regio.  

Om de gezamenlijke verantwoordelijkheid voor een dekkend onderwijsaanbod waar te kunnen 

maken, is het noodzakelijk dat de wet dit faciliteert en dat alle prikkels dezelfde kant op staan. 

Omdat in de wet het speelveld voor zowel nieuwe initiatieven als bestaande schoolbesturen gelijk 

is getrokken, kunnen deze ongewenste neveneffecten ontstaan. We pleiten daarom voor een 

snelle aanpassing van de wet, zodat de wet alleen betrekking heeft op nieuwe scholen, en niet op 

uitbreiding van bestaande scholen. Uit de wet moet blijken dat aanvragen die via deze wet gedaan 

worden alleen gelden voor nieuwe scholen en dat het uitbreiden van onderwijs op een bestaande 

school dient plaats te vinden via het RPO.   

De verwachting is dat de nu bekende casussen geen incident zijn en vaker zullen voorkomen. We 

vertrouwen erop dat u bovenstaande punten aandacht zult geven en zijn te allen tijden bereid 

hierover verder in gesprek te gaan.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

Henk Hagoort  

Voorzitter VO-raad 

 


